

# 目 次

---

## 经济理论

- 世界经济 2017 年镜像回放与 2018 年走势预判…………… 张 锐 ( 3 )
- 有限理性再次战胜完全理性
- 兼评 2017 年度诺贝尔经济学奖得主 Richard Thaler 的贡献…………… 宗计川, 朱婷婷 ( 13 )

## 产业经济

- RCEP 对中国制造业经济影响的评估
- 基于 GTAP 模型的模拟分析…………… 魏 方, 朱文佳 ( 23 )
- 中国环境规制与全要素生产率关系的区域比较…………… 孙玉环, 刘宁宁, 张银花 ( 33 )

## 工商管理

- 地方政府干预、银行不良贷款与僵尸企业…………… 王立国, 李 卓 ( 41 )
- 旅游者 SNSM 线上互动对线下参与意愿的影响机理研究…………… 宋蒙蒙, 黄 睿 ( 50 )

## 公共管理

- 收入分配、社会结构与刘易斯拐点验证…………… 贺蕊莉 ( 59 )
- 选择性政策执行：地方政府行动逻辑诠释及路径构建…………… 杨成来, 郭劲光 ( 68 )
- 区块链视角下的保险架构研究
- 基于自适应神经网络算法优化分析…………… 王海巍 ( 77 )

## 聚焦东北

- 企业家精神对东北三省经济增长影响的实证研究…………… 郑尚植, 贾思宇, 夏奕天 ( 84 )
- 女性高层次人才成长发展规律因素分析
- 基于辽宁省微观调查数据…………… 丁述磊 ( 90 )

## Contents

---

### Economic Theories

- World Economy: A Review of 2017 and Outlook for 2018 ..... ZHANG Rui (3)
- Bounded Rationality Challenges Complete Rationality: A Commentary on the Contribution of 2017  
Nobel-prize Winner Richard Thaler ..... ZONG Ji-chuan, ZHU Ting-ting (13)

### Industrial Economics

- Estimating Economic Impact of RCEP on China's Manufacturing Industry: A Simulation Analysis  
Based on GTAP Model ..... WEI Fang, ZHU Wen-jia (23)
- On Relationship between Environmental Regulations and Total Factor Productivity: A Regional  
Comparative Study Across China ..... SUN Yu-huan, LIU Ning-ning, ZHANG Yin-hua (33)

### Business Administration

- Local Government Intervention, Non-performing Loans and Zombie Enterprise  
..... WANG Li-guo, LI Zhuo (41)
- On Mechanism of Online Interactive Behavior of Tourism SNSM Users Affecting Offline  
Participation Willingness ..... SONG Meng-meng, HUANG Rui (50)

### Public Administration

- Income Distribution, Social Structure and Lewis Turning Point Validation ..... HE Rui-li (59)
- Selective Policy Implementation: Logical Interpretation of Local Government Action and Path Construction  
..... YANG Cheng-Lai, GUO Jing-Guang (68)
- Research on Insurance Architecture from Perspective of Blockchain: An Optimization Analysis Based  
on Adaptive Neural Network Algorithm ..... WANG Hai-wei (77)

### Local Economy

- An Empirical Study on Impact of Entrepreneurship on Economic Growth in Three Provinces of  
Northeast China ..... ZHENG Shang-zhi, JIA Si-yu, XIA Yi-tian (84)
- A Factor Analysis on The Law of Growth and Development of Female High-level Talents: Based on  
Micro-微观 Survey Data of Liaoning Province ..... DING Shu-lei (90)